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 المس تخلص 

= 𝑹𝟐 الحلقة الإبدالية على   Gauلرسالة قمنا بتعريف دالة ومسافةفي هذه ا ℤ𝟒 + 𝝎ℤ𝟒 أنحيث𝝎𝟐 = 𝟐.        

= 𝑹𝟐+𝟐𝝎 كذلك نناقش ترميزات الحمض النووي الدائرية وشبه الدائرية على الحلقة ℤ𝟒 + 𝝎ℤ𝟒 حيث                     

𝝎𝟐 = 𝟐 + 𝟐𝝎  بتعميم النتائج ً بالإضافة إلى طرق بناء هذه الترميزات بحيث تحقق الشروط التوافقية. نقوم أيضا

= 𝑹𝜽يرها من الحلقات على الستة عشر حلقة وغ  𝑹𝟐+𝟐𝝎 التي تم الحصول عليها للحلقة  ℤ𝟒 + 𝝎ℤ𝟒    حيث

 𝝎𝟐 = 𝜽 ∈ 𝑹𝜽باستخدام دالة ومسافةGau     العامة. كذلك أوجدنا علاقة بين مسافتيGau    وHamming   للترميزات

ً على  للترميزات ا Gauوالتي تمكننا من إيجاد الحد الأعلى لمسافة 𝑹𝜽  تالخطية على الحلقا لحرة المزدوجة ذاتيا

 .𝑹𝜽ت الحلقا
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Abstract 

 

 

     In this thesis, we define the Gau map and distance for the commutative ring 

ℤ𝟒 + 𝝎ℤ𝟒 where 𝝎𝟐 = 𝟐. We discuss DNA codes that are cyclic or quasi-cyclic 

over ℤ𝟒 + 𝝎ℤ𝟒, where 𝝎𝟐 = 𝟐 + 𝟐𝝎, along with methods to construct these with 

combinatorial constraints. We also generalize results obtained for the ring ℤ𝟒 + 𝝎ℤ𝟒, where 

𝝎𝟐 = 𝟐 + 𝟐𝝎, and some other rings to the sixteen rings 𝑹𝜽 = ℤ𝟒 + 𝝎ℤ𝟒, 

where 𝝎𝟐 = 𝜽 ∈ ℤ𝟒 + 𝝎ℤ𝟒, using the generalized Gau map and Gau distance in [3]. 

We determine a relationship between the Gau distance and Hamming distance 

for linear codes over the sixteen rings 𝑹𝜽  which enables us to attain an upper 

boundary for the Gau distance of free codes that are self-dual over the rings 𝑹𝜽 . 

 


